

Title (en)

Repairing device and method of its introduction into a pipe of a heat exchanger.

Title (de)

Reparatureinlage und Verfahren zu deren Einsatz in ein Wärmetauscherrohr.

Title (fr)

Bouchon de réparation et méthode pour son introduction dans le tube d'un échangeur de chaleur.

Publication

EP 0385219 A2 19900905 (DE)

Application

EP 90103157 A 19900219

Priority

DE 8902572 U 19890303

Abstract (en)

A mechanically clampable repairing insert (1) is provided in order rapidly and simply to repair a defective heat exchanger tube (3). The repairing insert (1) consists of a sleeve (5) through which there projects a tubular body (7), which is supported on the sleeve (5) by means of a headpiece (9) and is provided at the other end with a thread (11) and a nut (13) for clamping the repairing insert (1) in the heat exchanger tube (2). At least one inverted ring (15) is arranged in each case between the sleeve (5) and the headpiece (9) and between the sleeve (5) and the nut (13). By tightening the nut (13), the inverted rings (15) are clamped and seal the repairing insert (1) against the heat exchanger tube (3). This repairing insert (1) enables rapid repair of a heat exchanger tube (3), as a result of which the radiation exposure of service staff is kept low. <IMAGE>

Abstract (de)

Um ein defektes Wärmetauscherrohr (3) schnell und einfach zu reparieren, ist eine mechanisch verspannbare Reparatureinlage (1) vorgesehen. Die Reparatureinlage (1) besteht aus einer Hülse (5), durch die ein rohrförmiger Grundkörper (7) hindurchragt, der mit einem Kopfteil (9) an der Hülse (5) abgestützt ist und an dem anderen Ende mit einem Gewinde (11) und einer Mutter (13) zum Verspannen der Reparatureinlage (1) im Wärmetauscherrohr (2) versehen ist. Zwischen der Hülse (5) und dem Kopfteil (9) und zwischen der Hülse (5) und der Mutter (13) ist jeweils zumindest ein Stützring (15) angeordnet. Durch Festziehen der Mutter (13) verspannen sich die Stützringe (15) und dichten die Reparatureinlage (1) gegen das Wärmetauscherrohr (3) ab. Mit dieser Reparatureinlage (1) ist eine schnelle Reparatur eines Wärmetauscherrohrs (3) möglich, wodurch die Strahlenbelastung des Bedienpersonals niedrig gehalten wird.

IPC 1-7

F28F 11/02

IPC 8 full level

F28F 11/02 (2006.01)

CPC (source: EP US)

F28F 11/02 (2013.01 - EP US); **Y10T 29/49352** (2015.01 - EP US); **Y10T 29/49361** (2015.01 - EP US); **Y10T 29/49732** (2015.01 - EP US);
Y10T 29/49741 (2015.01 - EP US); **Y10T 29/4994** (2015.01 - EP US)

Cited by

WO2022167751A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR

DOCDB simple family (publication)

EP 0385219 A2 19900905; EP 0385219 A3 19901031; DE 8902572 U1 19900705; US 5079837 A 19920114

DOCDB simple family (application)

EP 90103157 A 19900219; DE 8902572 U 19890303; US 48871590 A 19900305